
Eerste Gouden Decibel Awards
uitgere¡kt
Verslag congres Geluid, Trillingen, Luchtkwaliteit en

Op ó en 7 november is in Nieuwegein alweer de 1óe editie van het
congres 'Geluid, Trillingen, Luchtkwaliteit en Geb¡ed & Gebouw in
Nederland'gehouden. In d¡t artikel een impressie van het congres en
de uitreiking van de eerste Gouden DecibelAwards.

Door Luurt W¡ldeboer

Gebied & Gebouw in Nederland

over de auteuf:
N4r. ing. L.J. Wildeboer is werkzaam als advocaat blj cN4s Derks star
Busmann advocaten & notarissen te utrecht bij de praktllkgroep vastgoed &
overheid

Het congres en de uitgebreide vakbeurs ziin uitgegroeid tot de be-

langriikste ontmoetingsplaats in Nederland voor allen die zich

bezighouden met geluid, trillingen en luchtkwaliteit.

G O U D E N  D E C I B E L  A W A R D S

Hoogtepunt van het evenement was dat op 6 november tijdens

een special gala-avond voor de eerste keer de Gouden Decibel

Awardsl werden uitgereikt. Stichting Innonoise en de NSG heb-

ben hiertoe het initiatief genomen in samenwerking met het

NAC, WM en NLingenieurs'
Tiidens een feesteliike biieenkomst is een aantal personen en or-

ganisaties in het zonnetje gezet vanwege hun biizondere inzet

voor het terugdringen van geluidhinder.

De uitreiking werd gedaan door oud-milieuminister Niipels'

Hopeliik is deze uitreiking van de Gouden Decibel Awards een

oproep voor personen en instellingen om initiatieven te ontwik-

kelen voor het terugdringen van geluidhinder, zodat komend jaar

er een nog groter aantal genomineerden is en de Gouden Decibel

Awards net zo'n begrip wordt als het congres zelf.

Catlgorie: personen

In de categorie personen ging de pri is naar El ly Waterman die al

10 jaar digitaal 'Geluidnieuws' verspreidt en die daarmee voor

de prakti¡k een betrouwbare bron van geluidnieuws is gewor-

den.

Categoríe: wetanschaP

Voor de categorie wetenschap ging de prijs naar Irene van Kamp

van het RIVM. In verband met de gevolgen van geluid voor de ge-

zondheid waarschuwde zil in haar dankwoord voor het verliezen

van de voorsprong op dit gebied in Nederland omdat er ergere

dingen zouden zi in dan geluidhinder.
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Categorie: meest innov atíev e proiluct

De prijs voor het meest innovatieve product ging naar de cam-

pagne van de Bond van Fabrikanten van Betonproducten 
'Heien

kan best een tikie zachter', waarin aandacht wordt gewaagd voor

veelal eenvoudige maatregelen om de maatschappeliike weer-

stand tegen heien te verminderen' Beginnen met heien om 08'00

uur in plaats van 07.00 uur 's ochtends zou bi ivoorbeeld veel

hinder kunnen wegnemen.

Categoríe: gemeente / Pr ovincie

De provincie Celderland ontving de prijs in de categorie temeen-
telprovincie voor het op grote schaal toepassen van 'stil' asfalt,

omdat het niet louter gaat om het maken van plannen maar dat

het die plannen ook daadwerkeliik uitvoert om geluidhinder te

reduceren.

Categorie: actiegt oep en

De priis voor de catetorie actiegroepen kwam toe aan de werk-

groep 'Geen zand erover Milsbeek' die zich inmiddels al )aren
verzet teten zwaar verkeer door de dorpskern, maar geen mede-

werking krijgt van de gemeente voor het realiseren van een alter-

natieve route buiten het dorp, ook al is daarvoor medewerking

van het betrokken bedriif en geld aanwezig.

Cøtegorie: meest veelb elov enile afstuìleerpr oi ect

Ten slotte was de prijs voor het meest veelbelovende afstudeer-

project voor Rick de Vos, die onderzoek heeft gedaan naar de

blootstel l ing van de orkestleden binnen een orkest.

C O N G R E S
Het congres we¡d net als de eerdere edities gekenmerkt door een

zeer uitvoerig programma met een groot aantal sprekers, die tij-

dens een veelheid van parallelsessies ingaan op diverse actuele

onderwerpen en voorbeelden uit de praktiik. Teveel om in het ka-

der van deze bi)drage te bespreken. Daarvoor dient u het congres

te bezoeken.

SWUNG
Tiidens de eerste congresdag was het hoofdthema S\MUNG' de

aanpak nieuwe regels geluid. Daarbii werd in de eerste plaats in-

gegaan op de ervaringen tot nu toe met S\¡1/UNG-1 en de regels
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voor de vaststel l ing van geluidreductieplafonds voor r i ikswegen
en spoorwegen, zoals die sinds afgelopen zomer gelden. Ti idens
de deelsessies werd aandacht besteed aan prakti jkvoorbeelden
waarin de nieuwe systematiek is toegepast. Daarnaast werd een
doorkifkje tegeven naar SWUNG-2 dat nu in voorbereiding is en
dat geluidreductieplafonds voor provinciale en gemeentel i jke we-
ten moet introduceren. Verder zal daarin een regeling voor de
cumulatie van verschi l lend geluidbronnen moeten worden opge-
nomen, hetgeen de betrokkenen voor een grote uitdaging stelt .
Ten slotte zal de regel ing voor industr ielawaai binnen SWUNG-2
worden aangepast aan de nieuwe systematiek. Het doorki jkle
naãr de toekomst leert ons dat de geluidregelgeving niet st i l  staat
de komende jaren.

Geluälruimte op ínilustríeterreinen en zonebeheer
Een ander actueel onderwerp t i idens de eerste congresdag was
de geluidruimte op industr ieterreinen en het zonebeheer.
Steeds vaker zit ten zulke terreinen 'op slot '  omdat er geen te-
lu id ru imte  meer  besch ikbaar  i s  maar  e r  we l  fys iek  nog ru imte
is voor uitbreiding. Interessant was een presentatie van de toe-
passing van een geluidreductieplan om dit slot te verbreken. In
de prakti jk l i jkt het eenvoudiger om de zone aan te passen of
hogere waarden vast te stel len dan maatregelen om de geluid-
belasting daadwerkel i ik te ve¡minderen. Ook het zonebeheer is
voor een eff iciënte inrichting van een bedri jventerrein van
groot belang. Het wegvallen van het zonebeheerplan als toet-
singskader door een uitspraak van de Raad van State vraatt om
nieuwe instrumenten. Daarvoor wordt nu gekeken naar het
bes temmingsp lan ,  maar  de  v raag r i j s t  o f  he t  bes temmingsp lan
daarvoor erg geschikt is. SWUNG-2 zal het zonebeheer rege-
len, maar die wet laat- zo bleek t i¡dens het congres - nog even
op zich wachten vanwege al ler lei pol i t iek-bestuurl i ike discus-
s ies .
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Laagfrequent geluiil
Ook was er aandacht voor laagfrequent geluid. Op grond van re-
cente ervaringen in bi jvoorbeeld Groningen als gevolg van de
gasopslag daar, is er nog (te) weinig bekend over de (ernst van
de) gevolgen en over de beleving daarvan. Bii de nu in Nederland
gebruikte richtliinen wordt met laag frequent geluid nog geen re-
kening gehouden. Betrokkenen die van laagfrequent hinder (zeg-
gen te) ondenrinden roepen op tot een aanpak van dit  (bl i ikbaar)
groeiende probleem.

G ev olgen v an w egv erke er
Tildens de tweede congresdag lag de nadruk op de gevolgen van
wegverkeer voor de omgeving en stond het programma 'stiller op
weg' van het ministerie van I&M centraal.  Op grond daarvan
word t  øcs t ree f r ì  nâ : r  eÊn s t i ì l c rp  nmper ¡ inø  in  c te r len  en  ¡ ln rnen

door het toepassen van (bron)maatregelen. In dat kader waren er
ondermeer presentaties over de toepassing van st i l  asfalt ,  dove
gevels, lokale hinderbeleving.

Voor een indruk van het programma en de samenvattingen van
de diverse congresbijdragen kan worden verwezen naar de web-
site van het congres.2
Ik hoop u daar volgend jaar opnieuw te ontmoeten €n €rvanngen
over geluid, r i l l ingen enlof luchtkwali teit  met u te delen.

N O Ï Ê N
1 www.goudendecrbef .nl
2 www.gllcongres-beurs. nl

Met dank asn:
- conÈres,?rLbnlsai.ie ùodi het ûèrnernen van dfj tuto's; ,
- Geluidshiair¡Á voòr het onvememen van de foto's \En de u¡treiking,
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